
                                 Protokół z XIV Sesji Rady Miejskiej Jabłonowa Pomorskiego 

Z dnia 28.11.2019 r. 

 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz: Otwieram XIV Sesję Rady Miejskiej Jabłonowa Pomorskiego. 

Witam Wszystkich zaproszonych na sesję gości . Pana Artura Klonowskiego, mieszkańca Jabłonowa 

Pomorskiego, Piotra Śliwowskiego Radnego Rady Powiatu, Burmistrza Pana Przemysława Górskiego, 

Burmistrza Jędrzeja Kucharskiego, Barbarę Suchocką, Edwarda Łukaszewskiego, Krzysztofa  

Głowackiego. Zgodnie z art.20 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990r. z późń. 

zmianami obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk. Nad prawidłowością działania tego systemu czuwa Pan Marian Lewandowski. Nagrania obrad 

są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej jabłonowopomorskie.pl 

oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 

Zanim zaczniemy pozwolę sobie na chwilę refleksji. Odszedł od nas śp. Kazimierz Przystalski 

człowiek, który całe życie związał z Jabłonowem Pomorskim, żołnierz Armii Andersa, był w składzie 

delegacji ubiegającej się o prawa dla miasta Jabłonowa Pomorskiego, był również jednym z nas 

członkiem rodziny samorządowców. I odszedł od nas również śp. Kazimierz Rybka, wieloletni 

mieszkaniec i sołtys gminy Bukowca, ale przede wszystkim człowiek skromny obdarzony wielkim 

zaufaniem społecznym bo przecież był najdłużej sprawującym funkcję sołtysa w województwie 

kujawsko-pomorskim. Był sołtysem aż 48 lat. Szanowni Państwo Rada miejska uhonorowała 

obydwóch Panów tytułem zasłużonych dla Miasta Jabłonowa Pomorskiego. Proszę o powstanie i 

zachowanie przez chwilę ciszy. 

 

Dziękuję bardzo. 

 

Szanowni Państwo w budynku urzędu w Sali USC jest złożona księga kondolencyjna, można się 

wpisać odnośnie śmierci śp. Franciszka Rybki. 

I jeszcze jedna informacja. Jest wśród nas Pan Kamil Klonowski. 

Dziękujemy za godne reprezentowanie miasta i gminy Jabłonowa Pomorskiego podczas 

indywidualnych wystaw, To wielki sukces. Jesteśmy dumni z naszego ambasadora. Dumą napawa nas 

fakt, że realizuje Pan swoje pasje na tak dużą skalę. Gratulujemy dotychczasowej działalności 

artystycznej i życzymy by zdobyte sukcesy przyczyniły się do dalszego realizowania wyzwań. Bardzo 

proszę Pana Burmistrza o wręczenie podziękowania. 

Oklaski. 

 



Szanowni Państwo iż to dzieło jest dziełem Pana Kamila Klonowskiego. Pan Kamil jest bardzo 

skromną. Swoje prace prezentuje poza granicami naszego kraju. Wiemy, że rozsławia Pan imię 

Jabłonowa Pomorskiego nie tylko w kraju ale i poza granicami kraju. 

Wielkie brawa. 

Oklaski. 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:   Panie Kamilu bardzo proszę może kilka słów. 

Pan Kamil Klonowski: Chciałbym wystąpić z pewna inicjatywą, mam z sobą pewien staroć kopię 

szarego starego dokumentu z 1251 r. Jest to dokument w którym pierwszym występuje wzmianka o 

Jabłonowie, wtedy uważanym za gród. Oznacza to, że za chwilę będziemy obchodzili 800 rocznicę 

udokumentowanej historii. Wszyscy się zgodzimy, że niejedno miasto byłoby wdzięczne za taką 

metrykę. Uwzględnić to na pewno byłaby to świetna promocja.  

 

Oklaski. 

 

Wysoka Rado przechodzimy do obrad sesji. 

Proszę o potwierdzenie obecności. 

Dziękuję bardzo. 

 Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 15 radnych a więc jest wymagane quorum. Dzisiejszą sesję 

protokołuję Pani Dominika Kadela, u której znajduje się protokół z poprzedniej sesji. 

 

WKLEIĆ TU O TYM GDZIE JEST TRANSMITOWANE 

 

Czy ktoś chce wnieść jakieś zmiany do porządku obrad? 

Bardzo proszę Pan Burmistrz. 

Pan Burmistrz Przemysław Górski: Szanowni Państwo wnioskuję o zdjęcie podpunktu 10 w 

proponowanym dziennym porządku dzisiejszej sesji zdjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

gminnego programu opieki nad zabytkami w latach 2020-2023,. Przepisy które też w najbliższym 

czasie ulegną zmianie pomogą nam to poprawić i przyjąć w pierwszym kwartale przyszłego 2020 

roku. Tym bardziej cenne uwagi, które zostały zgłoszone na posiedzeniu komisji budżetu tutaj pana 

Przewodniczącego Pana Wiesława Grabowskiego są jak najbardziej zasadne i nad tymi uwagami 

chcemy się bardziej pochylić.  

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Otwieram dyskusję, czy są jakieś zapytania? 



W związku z tym, że nie ma należy przegłosować. Kto z Państwa jest za proszę o podniesienie ręki i 

przyciśnięcie przycisku, Kto się wstrzymał i kto jest za . Dziękuję. Porządek obrad  został przyjęty 15 

głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Zmiana porządkowa będzie 

dotyczyła punktu rozpatrzenia projektu uchwał, i w podpunkcie 10 zostaje skreślony projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zabytkami i w to miejsce wchodzi projekt 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2033. Przechodzimy do następnego punktu. 

Do przyjęcia z XII i XIII sesji rady Miejskiej. Czy są jakieś pytania? Skoro nie ma pytań 

przechodzimy do przyjęcia protokołu. Kto z Państwa jest za przyjęciem protokołu, kto jest przeciw i 

kto się wstrzymał. Stwierdzam, że protokół został przyjęty 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 

głosów wstrzymujących się.  

 

Przechodzimy do punktu 3 . To zapytania do sprawozdania Burmistrza z działalności miedzy sesjami. 

Sprawazdanie Państwo otrzymali drogą elektroniczną. Bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Jeśli nie ma pytań przechodzimy do następnego punktu.  

4. Zapytania do sprawozdania Burmistrza Miasta i Gminy z realizacji uchwał Rady Miejskiej okres 

między 12-14 sesją. Czy są pytania? Otwieram dyskusję. W związku z tym, że nie ma przechodzimy 

do następnego punktu rozpatrzenia projektów uchwał. 

Pierwszym projektem uchwały jest projekt w sprawie przyjęcia programu współpracy Miasta i Gminy 

Jabłonowo Pomorskie z organizacjami pozarządowymi na rok 2020. O wprowadzenie do tego 

projektu bardzo proszę Pana Burmistrza. 

Pan Burmistrz Przemysław Górski: Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo o przedstawienie tego projektu uchwały proszę Panią inspektor Mirelę Paradowską. 

 

Pani Mirela Paradowska: Ustawa z dnia 24 kwietnia z 2003 o działalności użytku publicznego i 

wolontariacie nakłada na organ stanowiący jednostkę samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia 

rocznego programu współpracy. Konsultacje program taki został przygotowany w procesie konsultacji 

społecznych Konsultacje zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej Jabłonowa Pomorskiego z dnia 2.11.2011 

r przeprowadzono w terminie od 30.10.2019 do 13.11. 2019 r. Projekt programu został zamieszczony 

w BIP oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu oraz na stronie internetowej urzędu. W określonym terminie 

nie wpłynęły żadne uwagi oraz wnioski do tego projektu programu. Na rok 2020 zabezpieczono środki 

w kwocie około 200 tys. tj wzrost około 50 tys. więcej niż w roku 2019. Środki będą dzielone w 

zależności od ilości wpływających ofert na realizację zadania publicznego. Dziękuje bardzo. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez Komisje Stałe Rady. Bardzo proszę Komisja Komunalna Pan Przewodniczący 

Mirosław Gaczyński. 

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 



 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/84/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. 

 

Następny punktem jest projekt uchwały w sprawie regulaminu ustalającego kryteria i tryb 

przyznawania nagród dla nauczycieli. Bardzo proszę o uzasadnienie tego projektu przez Pana 

Burmistrza. 

 



Pan Burmistrz Przemysław Górski:    Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo o wprowadzenie do projektu uchwały poproszę Pana Burmistrza Jędrzeja 

Kucharskiego.  

 

Jędrzej Kucharski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo przedmiotowy  projekt 

uchwały został przygotowany w oparciu o delegację ustawową zawartą w art. 49 ust 2 Karty 

Nauczyciela, zgodnie z dyspozycja tego artykułu Rada Gminy jest uprawniona do określenia 

regulaminu kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli i za osiągnięcia dydaktyczno-

opiekuńcze wychowawcze inne szczególne osiągnięcia pracy zawodowej. Generalnie dotyczy to 

nagród przyznawanych z okazji dnia Edukacji Narodowej. Zgodnie z zapisem Karty Nauczyciela  w 

budżecie Miasta i Gminy Jabłonowo Pomorskie na przedmiotowe nagrody zagwarantowany jest odpis 

na fundusz nagród w wysokości 1 % planowanych środków na roczne wynagrodzenia. Uchwała 

reguluje również podział tych środków na nagrody publiczne miasta i gminy i nagrody przyznawane 

przez Dyrektorów poszczególnych szkół w proporcji 30 % środków przeznaczonych są nagrody 

publiczne a 70 % posiadają do wykorzystania dyrektorzy poszczególnych placówek oświatowych. 

Dodam jeszcze, że wnioski o nagrodę Burmistrza lub Dyrektora Szkoły mogą składać organy 

statutowe szkoły, organy sprawujące nadzór pedagogiczny i niewłaściwe statutowe organy związków 

zawodowych działające w danych placówkach. O przyznaniu tej nagrody może również z własnej 

inicjatywy przyznać Burmistrz Miasta i Gminy Jabłonowo Pomorskie zarówno dyrektorom szkoły jak 

i poszczególnym nauczycielom. Do przedmiotowego regulaminu jest załączony wzór wniosku o 

przyznaniu nagrody Burmistrza Miasta i Gminy lub Dyrektora Szkoły. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez Komisje Stałe Rady. Bardzo proszę Komisja Komunalna Pan Przewodniczący 

Mirosław Gaczyński. 

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 



Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/85/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Kolejnym punktem jest projekt uchwały w sprawie wynagradzania nauczycieli w szkołach i 

placówkach dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Jabłonowo Pomorskie. Bardzo 

proszę Pana Burmistrza o wprowadzenie do tego projektu uchwały.  

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:    Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo o wprowadzenie do projektu uchwały poproszę Pana Burmistrza Jędrzeja 

Kucharskiego.  

 

Jędrzej Kucharski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo tak jak poprzedni 

projekt uchwały został oparty o przepisy Karty Nauczyciela a konkretnie zapisach art. 34a karty 

nauczyciela. Zgodnie z dyspozycją tych przepisów, rada gminy jest uprawniona do określenia rodzaju 

regulaminu wynagradzania następujących wysokości stawek dodatków, dodatek za wysługę lat, 

dodatek motywacyjny, dodatek funkcyjny za warunki pracy. Rada Gminy określa go również 

szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków oraz kryteria jak również szczegółowe sposób 

obliczania i wypłacania za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. Dotychczas ta 

materia była regulowana w regulaminie wynagradzania przyjętym uchwałą w roku 2009, wnoszony 

dziś projekt uchwały aktualizuje pewne kryteria przyznawania pewnych dodatków jak również 

wprowadza pewne zmiany jeśli chodzi o sposób ich przyznawana. Istotna zmiana została już 

wprowadzona przez zapisy rządowe zmiany wprowadzone w Karcie Nauczyciela dotyczące za 



wychowawstwo klasy zgodnie z obowiązującym wprowadzonymi od 1.09.2019 r. przepisami Karty 

Nauczyciela minimalna stawka dodatku za wychowawstwo klasy wynosi 300 zł i ta kwota 

zamieszczana jest w tym projekcie uchwały. W projekcie uchwały również przygotowany zostały 

zapisy dotyczące dodatków funkcyjnych dotychczasowym regulaminie sposób przyznawania tych 

dodatków był określony kwotowo a w tym projekcie proponujemy by było od procentu wysokości 

zasadniczego wynagrodzenia. Dla Dyrektora szkoły przyznany może być dodatek funkcyjny w 

wysokości do 70% wynagrodzenia, dla wicedyrektora do 30 % wynagrodzenia, tak jak wspomniałem 

dodatek za wychowawstwo klasy 300 zł dodatek dla opiekuna stażu do 2 % wynagrodzenia 

zasadniczego, dla dorady metodycznego do 4 %. Oczywiście każdorazową decyzję  w sprawie 

przyznania konkretną wysokość dodatku dla konkretnego nauczyciela będzie przyznawał w oparciu o 

zapisy Burmistrz Miasta i Gminy Jabłonowo Pomorskie.  

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez Komisje Stałe Rady. Bardzo proszę Komisja Komunalna Pan Przewodniczący 

Mirosław Gaczyński. 

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 



Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/86/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Kolejnym punktem jest projekt uchwały  w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach komunalnych dla osób dla których gmina 

właściwą jest gmina Jabłonowo Pomorskie. Bardzo proszę Pana Burmistrza o uzasadnienie tego 

projektu uchwały. 

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:    Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo o wprowadzenie do projektu uchwały poproszę Panią Kierownik Małgorzatę 

Różycką. 

 

Małgorzata Różycka: Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

zgodnie z ustawą o pomocy społecznej do zadań własnych gminy należą m.in. udzielenie schronienia 

osobom pozbawionym, które następuje poprzez przyznanie tymczasowego schronienia w schronisku 

dla osób bezdomnym i oraz z osobami opiekuńczymi. Na podstawie art. 97.ust.5 ustawy o pomocy 

społecznej rada Gminy w drodze uchwały ustala w zarysie zadań własnych szczegółowe zasady 

odpłatności za pobyt w ośrodkach pomocy społecznej . Z dniem 4.10.2019 r. weszła w życie zmiana 

ustawy o pomocy społecznej, która wprowadza do art.97 ust 1a. Zapis ten reguluje status odpłatność 

osób bezdomnych  skierowanych do schroniska osób bezdomnych w przypadku gdy ich dochód nie 

przekracza kryterium dochodowego. W związku z powyższym należy ustalić zasady ponoszenia 

odpłatności od osób bezdomnych, którym udzielono schronienia oraz zawiesić granice jej odpłatności 

zgodnie z obowiązującym art.97 ust 4A ustawy o pomocy społecznej. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez Komisje Stałe Rady. Bardzo proszę Komisja Komunalna Pan Przewodniczący 

Mirosław Gaczyński. 

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 



 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/87/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Następny projekt uchwały do projektu w sprawie ustalania poboru , terminów płatności i wysokości 

stawek oraz wprowadzenia zwolnienia w opłacie od posiadania psów.  

Pan Burmistrz Przemysław Górski:    Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo o wprowadzenie do projektu uchwały poproszę Panią inspektor Monikę Waleryn. 

 

Monika Waleryn: Rada gminy, w drodze uchwały: 



określa zasady ustalania i poboru oraz terminy płatności i wysokość stawek opłat określonych w 

ustawie, z tym że: 

stawka opłaty od posiadania psów nie może przekroczyć 100 zł rocznie od jednego psa, 

miejscowej; może wprowadzać inne niż wymienione w ustawie zwolnienia przedmiotowe od opłat 

lokalnych; 

Art. 18a. pod. opłat. lok. Opłata od posiadania psów Rada gminy może wprowadzić opłatę od 

posiadania psów. Opłatę pobiera się od osób fizycznych posiadających psy. 

Opłaty od posiadania psów nie pobiera się od: 

członków personelu przedstawicielstw dyplomatycznych i urzędów konsularnych oraz innych osób 

zrównanych z nimi na podstawie ustaw, umów lub zwyczajów międzynarodowych, jeżeli nie są 

obywatelami polskimi i nie mają miejsca stałego pobytu na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej - pod 

warunkiem wzajemności; 

osób zaliczonych do znacznego stopnia niepełnosprawności w rozumieniu przepisów o rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych - z tytułu posiadania jednego psa; 

osób niepełnosprawnych w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych - z tytułu posiadania psa 

asystującego; 

osób w wieku powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo domowe - z tytułu posiadania 

jednego psa; 

podatników podatku rolnego od gospodarstw rolnych - z tytułu posiadania nie więcej niż dwóch psów. 

Wprowadza się na terenie Miasta i Gminy Jabłonowo Pomorskie opłatę od posiadania psów. § 2. 

Ustala się stawkę opłaty od posiadania psów w wysokości 50,00 złotych rocznie za każdego psa. § 3. 

1. Obowiązek zgłoszenia posiadania psa, a tym samym konieczność poniesienia opłaty spoczywa na 

właścicielu psa. 2. Opłata od posiadania psów płatna jest bez wezwania w terminie do 31 maja 

każdego roku. 3. W przypadku nabycia psa po tym terminie opłata płatna jest w terminie dwóch 

tygodni od wejścia w jego posiadanie. 4. Opłatę uiszcza się na rachunek bankowy Miasta i Gminy 

Jabłonowo Pomorskie. § 4. Osoby fizyczne zobowiązane są zgłaszać okoliczności uzasadniające 

powstanie lub wygaśnięcie obowiązku pobierania opłaty w terminie 14 dni od dnia ich zaistnienia. § 5. 

1. Zwalnia się od opłaty od posiadania psów, psa wziętego ze schroniska odłowionego z terenu Miasta 

i Gminy Jabłonowo Pomorskie, na podstawie zaświadczenia wystawionego przez to schronisko. 2. 

Zwalnia się od opłaty od posiadania psów, psa poddanego zabiegowi sterylizacji, kastracji na 

podstawie zaświadczenia lekarsko-weterynaryjnego lub odpowiedniego wpisu do książeczki zdrowia 

psa i trwale oznaczonego elektronicznym systemem identyfikacji - chip, na podstawie dokumentu 

potwierdzającego trwałe oznaczenie psa elektronicznym systemem identyfikacji chip i zarejestrowanie 

go w ogólnopolskiej bazie danych Polskiego Towarzystwa Rejestracji i Identyfikacji Zwierząt. § 6. 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Jabłonowo Pomorskie. § 7. 1. 

Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

 



Przewodniczący Zbigniew Mikulicz: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez Komisje Stałe Rady. Bardzo proszę Komisja Komunalna Pan Przewodniczący 

Mirosław Gaczyński. 

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

 

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski: Wysokość na rok za psa to jest proponowana 50 zł, 

maksymalne były 100 zł w innych gminach bywa to różnie 70, 80 zł, nie wiem czy Pani Waleryn 

wspomniała, że zwolnieni są z podatku osoby podatnicy rolnego do 2 psów, tak jak wcześniej 

rozmawialiśmy psy które są wysterylizowane zaczipowane wtedy są zwolnione. Coraz więcej pojawia 

się na terenie Jabłonowa bezpańskich psów. Dziękuję bardzo. 

 

 

 



Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:  Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś chciałby włączyć się do 

tego projektu. 

 

Wiesław Grabowski – Ponieważ ten podatek wraca po latach mam prośbę żeby szeroko na stronach 

internetowych poinformować o tych zwolnieniach. Mieszkańcy myślę chcieliby wiedzieć o tych 

zwolnieni. 

 

Mirosława Laube: Panie Burmistrzu  

Pan Burmistrz Przemysław Górski:  Odnosząc się do wypowiedzi Pana Przewodniczącego jak 

najbardziej informacje zostaną rozpowszechnione. Odnosząc się do Pani Laube już jest 35 zabiegów 

zgłoszonych sterylizacji,  

 

 

projektu uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/88/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Jednak nie wcześniej niż z dniem 1.01.2020r.  

 

Następny projekt uchwały do projektu w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego.  

Pan Burmistrz Przemysław Górski: W komunikacie proponowano stawkę 58,46 ,my proponujemy 

obniżenie o 1 zł czyli 57,46 zł. W bieżącym roku wysokość wynosila 54,36 zł patrząc na 2019 do 

2020 wzrost przyjmuje się o 3,10zł . dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez Komisje Stałe Rady. Bardzo proszę Komisja Komunalna Pan Przewodniczący 

Mirosław Gaczyński. 

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  



 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Proszę Radny Łukasik. 

Pan Radny Łukasik: Po otrzymaniu dokumentów Pan Przewodniczący zwołał spotkanie pomijając 

niektórych radnych, było to jeszcze przed komisją, w związku z tym było to lekceważące dla nas. Nie 

do końca to jest obiektywne ponieważ my o tym nie wiedzieliśmy. Jeden z członków izby rolnej jest 

bratem Pana przewodniczącego  a drugi bratem żony Pana przewodniczącego, w związku z tym będę 

głosował przeciw w sprawie podatków i podatku rolnego. 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Bardzo proszę Pan Burmistrz. 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:   na spotkanie nie zaprosił Pan Przewodniczący tylko ja 

Burmistrz Przemysław Górski i myślę, że mam do tego prawo i tak jak wspomniałem już na komisji ja 

Panu nie wybieram z kim pan się spotyka i ma Pan do tego pełne prawo ja Panu nie wybieram osób z 

kim ma Pan się spotykać i proszę nie ograniczać moich swobód obywatelskich z kim ja się spotykam i 

z kim rozmawiam. Na wszystkich spotkaniach gremiach z tego co wiem jest Pan zawsze zapraszany. 

Nie chciałbym komentować Panie radny bo chyba nie było tu nigdy, że wytykamy sobie tu powiązań 

rodzinnych kto jest czyim bratem, mężem, żoną, z tego co wiem można było złożyć swój akces Pan 

nie złożył. Spotkanie które miało miejsce, ale był też Przewodniczący Marek Berendt więc nie wiem 



czy może Pan też jest spokrewniony. Bardzo proszę Panie radny nie ograniczać mi rozmowy z częścią 

radnych, z którymi chce się spotkać i porozmawiać. Jeśli Pan będzie chciał się ze mną spotkać bardzo 

proszę nie ma nie widzę problemu z przyjemnością się spotkam. Jeśli chodzi o podatek rolny i o 

podatek od nieruchomości za chwilę przedstawię informacje Pani Skarbnik. Stoimy przed bardzo 

trudnym rokiem 2020, gdzie kryzys gospodarczy puka nie tylko do bram całego świata i Europy ale i 

do Polski ludzi, gdzie inflacja zaczyna szaleć także w Polsce. Chcemy inwestować, wiele samorządów 

miało problem z domknięciem budżetu na rok 2020. Ja się Panu dziwię Panie Radny, ponieważ w 

Pańskiej miejscowości będzie realizowana bardzo oczekiwana inwestycja, udało się w tym roku na 

sesji nadzwyczajnej żeby w dwóch etapach ta inwestycja była zrealizowana, Zadłużenie jeszcze się 

zmniejsza na koniec roku o 7.38 % realizując szereg inwestycji. Wiecie Państwo, że wszystko idzie w 

górę. To na samorząd spada ogromny ciężar ale to my musimy dopłacać do oświaty a gdzie 

utrzymanie i inwestycje. Ja tez chciałbym żeby podatek był dużo niższy, ale z czego potem 

inwestować.  

 

Pan Radny Łukasik: Jeżeli spotykamy się prywatnie to w domu tu jest inaczej w urzędzie. Konojady 

są największą miejscowością w gminie Jabłonowo. Od lat nie było tu żadnej inwestycji. Fajnie by 

było jakby Pan zwołał wszystkich radnych a nie ustawiał głosowanie. Dziękuję bardzo.  

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:   Panie Radny tak jak wspomniałem ja Pana nie kontroluje i nie 

mówię z kim ma Pan się spotykać a z kim nie. Jestem Burmistrzem i chyba mam prawo do tego kogo 

zapraszam do siebie gabinetu. Mowi Pan o braku inwestycji w konojadach. Wspólna inwetsycja droga 

mileszewy konojady, dwa 2016 r. droga w konojadach, remont budynku dawnego prezydium, dach na 

świetlicy wiejskiej, remont garażu pozyskanych srodki z państwowej strazy pozarnej. Duzy problem 

który tyka to wysypisko śmieci, 

 

Mirosław Gaczyński: Spotkanie te które się odbyło dotyczyło wszystkich tematów z sesji i uważam, 

że powinni być na nim wszyscy radni. 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz: Ja się powtórzę, bo chyba myślę, że zostało już wyjaśnione, 

było spotkanie jak już wiedzieliśmy ile będzie wynosiła stawka gusowska. Nie wiem co mam jeszcze 

bardziej wytłumaczyć, natomiast co Pan Burmistrz mówi, Pan Burmistrz ma prawo.  

 

Justyna Kozłowska – we 3 nie zostaliśmy zaproszeni, na komisji zgłaszaliśmy zapytanie do Pana 

Jędrzeja Kucharskiego, gdzie otrzymaliśmy odpowiedź, że było to spotkanie było dla swojego 

komitetu wyborczego, ja nie należałam, ale Pan klimek tez nie a został zaproszony, nie rozumiem, 

dlaczego była taka sytuacja. Powinniśmy zarządać o sprawozdanie z takiego spotkania. Wszyscy radni 

powinni być zaproszeni.  

 



 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz  Pani radna myślę, że nigdzie Pani głosu i prawa wyboru nie 

odebrał, myślę , że Pan Burmistrz ma suwerenne prawo do tego kogo zaprasza. 

 

 

Pan Radny Łukasik: ja się cieszę bardzo z tych inwestycji chwała za to,  ale inwestycja domu kultury 

większa część pieniędzy była z funduszu sołeckiego, natomiast bardzo się cieszę, że w końcu będzie 

taka konkretna duża inwestycja w Konojadach. Dziękuję bardzo. 

 

Justyna Kozłowska – chciałam dopowiedzieć, że takie spotkania wydaje mi się, że. inicjuje Pan 

przewodniczący. Nie powinno tak być. 

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:   Chciałbym Panią Radną o przedstawienie przepisu prawa 

gdzie jest napisane, że ja nie mam prawa spotkania nieformalnego z pewnymi radnymi oraz 

mieszkańcami Jabłonowa. Proszę nienaginania prawa pod swoje potrzeby. Mam prawo spotkać się z 

częścią radnych.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz Szanowni Państwo przypominam, że tematem posiedzenia jest 

cena skupu żyta i myślę, że daleko odbiegliśmy od tego tematu i proponowałbym abyśmy wrócili do 

tego tematu uchwały, ewentualne uwagi możemy wyjaśnć po sesji.  

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 12 głosami za przy 3 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/89/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

jednak nie wcześniej niż z dniem 1.01.2020r. 

Kolejnym punktem jest projekt uchwały podatku od nieruchomości. 

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:    Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo o wprowadzenie do projektu uchwały poproszę Panią Skarbnik Barbarę Suchocką. 

 



Barbara Suchocka: Szanowni Państwo 24.07.2019 r. został ogłoszone główne stawki maksymalne 

podatku od nieruchomości na 2020 r. Zostały one szczegółowo omówione na komisjach. Maksymalne 

stawki wzrastają średnio o 1,8% w przypadku niektórych stawek jest to znaczny wzrost tak jak np. o 

grunt związany z prowadzoną działalnością. Planowane dochody z tytułu podatku od nieruchomości 

wyniosą na rok 2020 około 2800000 zł natomiast przewidywane skutki obniżenia głównych stawek od 

nieruchomości kształtują się na poziomie 312 000 zł. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez Komisje Stałe Rady. Bardzo proszę Komisja Komunalna Pan Przewodniczący 

Mirosław Gaczyński. 

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

 



 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 12 głosami za przy 3 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/90/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Jednak nie wcześniej niż z dniem 1.01.2020r.  

 

 

Kolejnym punktem jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. 

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:     Bardzo dziękuję panie przewodniczący wysoka rado 

szanowni państwo ten projekt uchwały był dyskutowany był na posiedzeniach komisji oczywiście 

wypełniając zapisy ustawy użytkownik wieczysty złożył pismo wniosek o przekształcenie prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności z oczywistą tez prośbą o zastosowanie 90% bonifikaty. 

Z państwem już na ten temat ze tak powiem tych przekształceń rozmawialiśmy na komisji bo tez była 

taka propozycja aby osoby, które powinny takie wnioski złożyć zostały wysłane pisma  natomiast 

spływa to powoli.  Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuje bardzo,  bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez komisje stałe rady miejskiej   bardzo proszę komisja komunalna pan 

przewodniczący Mirosław Garczyński.  

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 



Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta  15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się.  Uchwała otrzymuje numer 14/91/19 i wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Kolejny punkt to projekt uchwały w sprawie aktualizacji regulaminu targowiska miejskiego w 

Jabłonowie Pomorskim, bardzo proszę o uzasadnienie tego projektu przez Pana Burmistrza.  

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:      Bardzo dziękuję panie przewodniczący wysoka rado 

szanowni państwo o wprowadzenie do niniejszej uchwały proszę pana kierownika Artura Lule, bardzo 

proszę. 

Artur Lula :Panie przewodniczący wysoka rado w związku ze złożonym wnioskiem o 

dofinansowanie w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2014-2020 na operacje typu  

inwestycje w targowiska lub obiekty budowlane przeznaczone na cele promocji lokalnych produktów 

w ramach poddziałanie wsparcia inwestycji w tworzenie ulepszenie i rozwijanie podstawowych usług 

lokalnej dla ludności wiejskiej w tym rekreacji kultury i powiązanej infrastruktury  konieczne jest 

zaktualizowanie istniejącego regulaminu o zapisy wynikające z rozporządzenia ministra rolnictwa i 

rozwoju wsi dnia 20 lipca 2016 roku w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania oraz 

wypłaty pomocy finansowej typu inwestycje w targowiska lub obiekty budowlane przeznaczone na 

cele promocji lokalnych produktów i tak w samym regulaminie zmienia się punkt 2 w paragrafie 2 

targowisko jest utwardzone oznaczone tablica mój rynek wyposażone jest w oświetlenie i przyłącza do 

sieci wodociągowej, kanalizacyjnej i elektroenergetycznej oraz posiada odpływ wód deszczowych 

urządzenia sanitarno- higieniczne a także miejsca parkingowe punkt 3 w paragrafie 3 otrzymuje 



brzmienie targowisko jest obiektem całorocznym i ogólnodostępnym paragraf 5 otrzymuje brzmienie 

całkowita liczba stanowisk na targowisku wynosi 124 sztuki w tym ilość stanowisk przeznaczonych 

dla rolników pod sprzedaż produktów rolno spożywczych wynosi 76 sztuk paragraf 7 otrzymuje 

brzmienie w sektorze rolno spożywczym mogą być sprzedawane wyłącznie produkty rolno spożywcze 

w przypadku wolnych stanowisk przedmiotowym sektorze nie można na nim sprzedawać innych 

produktów niż rolno spożywcze oraz ostatnia zmiana to paragraf numer 13 w okresie od 5 lat od dnia 

wypłaty przez agencje restrukturyzacji i modernizacji rolnictwa płatności końcowej koszt wynajmu 

powierzchni handlowej targowiska przeznaczonej dla rolników będzie co najmniej 25 % niższy od 

kosztów wynajmu przez inne podmioty dziękuję bardzo. 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuje bardzo,  bardzo proszę o wydanie opinii do tego 

projektu uchwały przez komisje stałe rady miejskiej   bardzo proszę komisja komunalna pan 

przewodniczący Mirosław Garczyński.  

 

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

 



Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/92/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w dzienniku urzędowym województwa kujawsko pomorskiego.  

Wysoka rado kolejnym punktem jest projekt uchwały, który został wprowadzony jako zmiana czyli 

projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej bardzo proszę Pana Burmistrza o 

wprowadzenie do tego projektu uchwały  

Pan Burmistrz Przemysław Górski: Panie przewodniczący wysoka rado szanowni państwo 

poproszę o wprowadzenie i wyjaśnienie zapisów uchwały panią Skarbnik niemniej jednak panie 

przewodniczący bardzo bym prosił aby pani skarbnik od razu przedstawiła państwu zmiany jeżeli 

chodzi o uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej miasta i gminy Jabłonowa pomorskiego oraz 

zmiany w budżecie ponieważ jedno wynika z drugiego.  

 

Pani Skarbnik:Panie przewodniczący, szanowni państwo, planowane dochody budżetu miasta i 

gminy Jabłonowo Pomorskie uległy zwiększeniu o kwotę 349 tys. 55 zł 58 gr planowane wydatki 

uległy również zwiększeniu, ale o kwotę 138 tys. 780 zł 90 gr spowodowało to zmiany  wprowadzone 

do budżetu spowodowały zmniejszenie planowanego deficytu o kwotę 210tys 275 zł 08 gr po stronie 

dochodów plany p stronie dochodów zostały urealnione do wpływów na konto bądź tez zostały 

zwiększone stosownie bądź tez zmniejszone w sytuacjach kiedy wiemy, że pewne dochody już nie 

zostaną osiągnięte, ale znaczne kwoty dochodów, które wpłynęły na konto są w związku z  głównie z 

rozliczeniem z refundacji środków z tytułu rozliczenia inwestycji, zagospodarowanie terenu 

rekreacyjnego przy jeziorze w miejscowości Nowa Wieś, zwiększono planowane dochody o kwotę 

283 tys. 979 zł natomiast z rozliczenia remontów modernizacja budynków użyteczności publicznej 

zwiększono planowane dochody 254tys 632zl 46gr . W związku z podpisaniem aneksu do umowy na 

realizacje zadania  infostrada kujaw i pomorza i w będącym częścią tego aneksu harmonogramem 

należało dostosować wysokość planowanych dochodów właśnie do tego harmonogramu ponadto 

zmniejszyłam po raz ostatni w tym roku wysokość planowanych dochodów z tytułu podatku od 

nieruchomości od osób prawnych o 107tys 400zl są to zmiany spowodowane zwrotem z tytułu 

wiatraków jest to ostatnia rata w tym roku już zwrotów nie będziemy mieli ponadto również w 

związku z tym ze nie realizujemy zadania brama również po stronie dochodów zostały zmniejszone 

planowane dochody o 86tys 500zl natomiast po stronie wydatków zostały zwiększone przesunięto 

kwotę 205 tys. z wydatków inwestycyjnych z realizacji zadania inwestycyjnego które nie będzie 

realizowane z przeznaczeniem na zakup usług remontowych jest to kontynuacja remontu linki wodno-

kanalizacyjnej  ulica główna, kolejowa, Sikorskiego ponadto zostały zwiększone o kwotę 210 tys. 

wydatki związane z wyplata wynagrodzeń osobowych dla pracowników oświaty głównie chodzi nam  

o wynagrodzenia dla nauczycieli z wprowadzeniem dodatku za wychowawstwo te środki są również 

zabezpieczone. Zwiększono planowane wydatki również na zakup środków żywności w przedszkolu 

samorządowym o kwotę 15 tys. zł to wynikło tez z tego ze została zwiększone wpływy z tytułu opłaty 



za to przedszkole tutaj nam się te wydatki zbilansowały. Dostosowano również plany wydatków 

natomiast udało się  zaoszczędzić i przesunąć jednocześnie planowane wydatki w wysokości 

32.600,00 zl wiec szanowni państwo nie będę prosiła o zwiększenie wydatków w tym zakresie. 

Ponadto w miesiącu październiku odbyły się jeszcze zebrania sołectw wiejskich i na podstawie 

wprowadzonych zmian czy to tez zakresie zadań przedsięwzięć realizowanych w ramach funduszu 

soleckiego czy tez nowe zadania które zostały wprowadzone dostosowano również zmiany. 

Oczywiście również zebrania wiejskie odbyły się w miesiącu październiku zgodnie z ustawą o 

funduszu sołeckim. Te wprowadzone zmiany, które zostały uwzględnione w projekcie tej uchwały z 

zmieniającej uchwale budżetowa spowodowały nam ze zmniejszenie planowanego deficytu na koniec 

2019 roku do kwoty 2.287.183,89 zł. pokrycie planowanego deficytu stanowią środki które miasto i 

gmina Jabłonowo Pomorskie posiada z rozliczenia lat ubiegłych. Nie planujemy zaciągnięcia żadnych 

dodatkowych zobowiązań pożyczek kredytów czy tez emisji obligacji komunalnych . Wręcz bym 

bardzo prosiła jeżeli państwo radni uchwala stosowna uchwale zmieniająca budżet i wpf chcemy 

wykupić dodatkowo jeszcze w miesiącu grudniu obligacje komunalne o wartości 500tys. zł. aby 

planowane zadłużenie na dzień 31 grudnia 2019 roku wynosiło 15.239.657,11 zł. co stanowi 56,2% 

planowanych dochodów. W załączniku nr 2 do wieloletniej prognozy finansowej w wykazie 

przedsięwzięć inwestycyjnych wprowadzono zmianę w nakładach   finansowych związanych z 

realizacja infostrada kujaw i pomorza tak jak wcześniej wspominałam chodzi o dostosowania do 

harmonogramu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:  dziękuję bardzo opiniujemy uchwałę zmieniającą wieloletnią 

prognozę finansowa miasta i gminy Jabłonowo Pomorskie na lata 2019-2033 . Bardzo proszę o 

wydanie opinii do tego projektu uchwały pan przewodniczący Mirosław Garczyński komisja 

komunalna.  

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 



 

Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/93/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w dzienniku urzędowym województwa kujawsko pomorskiego. 

wchodzi w życie z dniem podjęcia i zostaje podana do publicznej wiadomości. Teraz opiniujemy 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jabłonowo na rok 2019. 

Bardzo proszę o wydanie opinii do tego projektu uchwały przez komisje stale. Bardzo proszę pan 

przewodniczący Mirosław Gaczyński komisja komunalna.  

Mirosław Gaczyński: Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną.  

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Rolnictwa, przewodniczący Marek 

Berendt. 

 

Marek Berendt: Komisja Rolnictwa wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Dziękuję bardzo. Komisja Oświaty Pani przewodnicząca 

Mirosława Laube. 

 

Mirosława Laube: Komisja Oświaty wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan przewodniczący 

Wiesław Grabowski. 

 



Wiesław Grabowski: Komisja budżetu wydała opinię pozytywną. 

 

 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Otwieram dyskusję odnośnie tego projektu 

uchwały, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. 

Skoro nie ma zapytań to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami za przy 0 głosach przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. 

Otrzymuje nr 14/94/19 podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty i wchodzi w życie z dniem 

podjęcia i podlega publikacji w dzienniku urzędowym województwa kujawsko pomorskiego oraz 

podaniu do publicznej wiadomości. 

Następnym punktem porządku posiedzenia jest informacja o stanie realizacji zadań światowych miasta 

i gminy Jabłonowo za rok 2018-2019. Informacja została dostarczona państwu radnym droga 

mailową. Otwieram dyskusje odnośnie tej informacji. Czy są jakieś pytania odnośnie tej informacji. W 

związku z tym ze nie ma to przechodzimy do następnego punktu. Następnym punktem jest informacja 

o złożonych oświadczeniach majątkowych przez radnych, burmistrza oraz przewodniczącego rady. 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Brodnicy oraz wojewoda kujawsko-pomorski  w stosownych 

pismach przesłali do urzędu miasta i gminy przyjęli oświadczenia majątkowe radnych, burmistrza 

miasta i gminy oraz przewodniczącego  oraz osób których obowiązek złożenia oświadczeń dotyczy 

bez uwag. Stosowne pismo jest u pana sekretarza. Ósmym punktem jest punkt interpelacja i zapytania 

radnych. Otwieram dyskusje odnośnie tego punktu czy są jakieś zapytania bardzo proszę radna 

Justyna Kozłowska.  

Justyna Kozłowska: Panie przewodniczący wysoka rado panie burmistrzu Szanowni Państwo mam 

kilka pytam może zacznę od tego dotyczącego naszej drogi górale mianowicie mieszkańcy cały czas 

pytają jak wygląda sprawa zgłoszenia w ramach gwarancji były robione zdjęcie które były przekazane, 

proszę o jakaś informacje   

Burmistrz bardzo dziękuję panie przewodniczący wysoka komisjo szanowni państwo pani radna droga 

została zgłoszona w ramach gwarancji  dziś dostaliśmy informacje ze przace naprawcze będą 

realizowane w najbliższy wtorek również w ten dzień mamy spotkanie z prezesem tej firmy która 

wykonywała te inwestycje  

 

Justyna Kozłowska: Jeszcze drugie pytanie złożyłam wniosek o doświetlenie drogi dwoma lampami  

i w odpowiedzi dostałam, ze zostanie to ujęte w budżecie na 2019 rok mieszkańcy pytają w jakim 

terminie to nastąpi.  

Mirosław Garczyński: Wczoraj na komisji rolnictwa radny Tadeusz Klimek pytał o płytę na 

targowisku miejskim zwracając uwagę na nierówności i za stoiska wodne w związku z tym zwraca 



uwagę na zagrożenie zwłaszcza w okresie niskich temperatur ujemnych. W sierpniu na nadzwyczajnej 

radzie przesunęliśmy 100 tys. zł. na przełożenie kostki na płycie targowiska w związku z 

nierównościami czy pieniądze zostały wykorzystane, czy te roboty zostały zrobione 1.29.37 ja 

osobiście nie zauważyłem żeby był przetarg przeprowadzony.  

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Bardzo proszę Pan Burmistrz. 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:  bardzo dziękuję, tak jak wnioskowałem zresztą aby komisja 

miała również możliwość wizytacji podczas prac modernizacyjno- budowlanych na targowisko byście 

państwo mogli zobaczyć co jest na tym targowisku tak naprawdę potrzeba nie tylko 100 tys. ale ponad 

mln zł. Jeśli chodzi o położenie i zmianę gruntu na tym targowisku. Braki i błędy jakie były 

poczynione państwa informowałem również na posiedzeniach komisji, ale proszę wybaczyć na to 

pytanie udzielimy w formie pisemnej i wtedy Panu przedstawimy. Dziękuje bardzo.  

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:     Dziękuję Bardzo. Czy jeszcze jakieś pytania? 

 

Mirosław Gaczyński – na sesji we wrześniu zadałem pytanie o przetargu na zatokę autobusową w 

Kamieniu w odpowiedzi Pan Burmistrz określił się, że przetarg zostanie ogłoszony w pierwszej 

połowie października. Z tego co wiem, to przetarg nie został ogłoszony. Nie będę więcej zadawał 

pytania kiedy on będzie ogłoszony. 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:   Jeśli mogę nie udzieliłem Pani Radnej odp. Odpowiedzmy 

pisemnie, Zatoka będzie wpisana do WPF na kolejne lata. Dziękuję bardzo,  

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:      Jeśli nie ma już więcej pytań przechodzimy do następnego 

etapu sesji. Wolne głosy i wnioski. 

Bardzo proszę radna Pani Justyna Kozłowska: 

Chciałabym nawiązać do XII sesji, jeśli chodzi o sprzedaż działek oraz sprawdzenia wśród 

pracowników decyzji w sprawie dzierżaw mam nadzieję ze udało się ustalić i dokumenty wydano mi z 

upoważnienia burmistrza. Pan Zastępca był na tej sesji. 

Aleksandra Juszkiewicz: Szkoda, że nie ma Pana Radnego Buchalskiego, ponieważ sprawa tyczy się 

do Pana Buchalskiego. Sprawa dotyczy się mieszkanki Piecewa, która się zwróciła do mnie z 

pytaniem kiedy będą wycięte suche drzewa. Od lutego sprawa się toczy i nie mam harmonogramu 

wycinki poszczególnych drzew, więc kieruję to pismo do Pana Marka Buchalskiego o podanie terminu 

wycinki tych drzew. 

 

Mirosław Gaczyński : Panie przewodniczący chciałbym nawiązać do słów, które tu padły w 

omawianiu uchwał podatkowych i co się działo w kadencji, chciałbym przytoczyć art.24 ustawy o 

samorządzie gminnym, który mówi, Radny jest obowiązany brać udział w pracach rady gminy i jej 

komisji oraz innych instytucji samorządowych, do których został wybrany lub desygnowany.  

W wykonywaniu mandatu radnego radny ma prawo, jeżeli nie narusza to dóbr osobistych innych osób, 



do uzyskiwania informacji i materiałów, wstępu do pomieszczeń, w których znajdują się te informacje 

i materiały, oraz wglądu w działalność urzędu gminy, a także spółek z udziałem gminy, spółek 

handlowych z udziałem gminnych osób prawnych, gminnych osób prawnych, oraz zakładów, 

przedsiębiorstw i innych gminnych jednostek organizacyjnych, z zachowaniem przepisów o tajemnicy 

prawnie chronionej. 

 

Przewodniczący Zbigniew Mikulicz:    Bardzo proszę Pan Jędrzej Kucharski. 

Zastępca Burmistrza Jędrzej Kucharski:  W odpowiedzi na Pani radnej pytanie chciałbym 

podkreślić jedną rzecz, ze dokumenty które pani otrzymała otrzymała Pani w ramach ustawy o 

dostępie do informacji publicznej nic tu nie podlega dyskusji pani ma występować z wnioskami a my 

w trybie mamy obowiązek udzielić Pani odpowiedzi i wyjaśnień.  

Na chwilę obecną nie ma żadnych problemów w tej sprawie. 

 

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:   Do Pana Radnego Kazimierza Łukasika fundusz sołecki . 

Fundusz sołecki to 70 tyś. około 70 tyś. zł dotacji od wojewody 300 tyś środki własne gminy. Nie ma 

czegoś takiego nasze. To są środki publiczne, proszę pamiętać, że do tego planowania remontu w 

ramach funduszu sołeckiego dołożone zostały  około 2000 zł. z budżetu Miasta i Gminy Jabłonowo 

Pomorskie. Poza tym funduszem sołeckim. Także fundusz sołecki to środki publiczne, nie ma czegoś 

takiego jak nasze wasze. Prosiłbym radną Justynę Kozłowską jeśli mam gdzieś zakaz to proszę o 

przedstawieniu przepis prawnego który mi ogranicza spotykanie się z częścią grupą radnych, jeśli 

mogłaby Pani teraz udzielić odpowiedzi to byłbym wdzięczny. Chciałbym znać te informacji. 

Panie Mirosławie Gaczyński na wszystkie statutowe zadania spotkania radnych pod nazwa komisje 

praca czy tez sesje z tego co mi jest wiadome wszyscy radni są zapraszani ja nie wnikam z kim 

Państwo się spotykacie. Jesteśmy wolnymi ludźmi i proszę mi pozwolić pracować.  Jeśli macie 

Państwo podstawy prawne o  złamaniu prawa przeze mnie to bardzo proszę o zgłoszenie do organów 

ścigania.  

Justyna Kozłowska: Panie Burmistrzu nie ma odrębnego przepisu, nie wiem czy Pan Burmistrz 

słyszał moje uwagi też do Pana Przewodniczącego, nie mówiłam nic, że nie ma Pan prawa. 

 

Pan Burmistrz Przemysław Górski:   Jeśli mogę Pani Radna inicjatorem, który prosił o to spotkanie 

byłem ja, z tego co wiem wójtowie, starości odbywają takie spotkanie, proszę wskazać taki przepis 

który mówiłby o tym, że nie mam prawa do przebywania spotykania się na nieoficjalnych 

spotkaniach. 

 

 

Zastępca Burmistrza Jędrzej Kucharski:  Chciałbym się odnieść do jednej rzeczy, Jestem 3 

kadencję w radzie miejskiej, byłem młodym radnym, ale nie protestowałem, że ktoś mi ogranicza  




